
 Obec Dlouhé, Dlouhé 10, 592 55 p. Bobrová, IČO 00599361

Č. j. 07/24

Zápis z     16. zasedání zastupitelstva obce Dlouhé ve volebním období 2022 - 2026   

konaného dne 12. 12. 2024, od 18:00 hod, v     zasedací místnosti obce  

Přítomní členové ZO (8 z 9):
Hlavatá Jaroslava, Ing. Hlavatý Josef, Hubl Jiří, Krejsek Jan, Musilová Ludmila, Ing. Stupka Jaroslav, Tulis 
Josef, Tulisová Pavlína
Omluven: Petera Roman        
Hosté: 
Přítomní občané: anonymizovat, anonymizovat, Mgr. Ing.  anonymizovat
Ověřovatelé zápisu:    Ing. Stupka Jaroslav, Tulis Josef
Zapisovatel:                Tulisová Pavlína

Navržený   program:    
1. Zahájení 
2. Volba ověřovatelů zápisu 
3. Hospodaření obce a zpráva o činnosti 
4. Informace z jednání Mikroregionu Novoměstsko 
5. Rozpočtové provizorium na rok 2025 
6. Střednědobý výhled rozpočtu 2025 – 2029 
7. Rozpočtové opatření 8/2024 a 9/2024 
8. Schválení členů inventarizační komise 
9. Schválení Obecně závazné vyhlášky o stanovení obecního systému odpadového hospodářství od 

2025 – textil 
10. Schválení výše místního poplatku za obecní systém odpadového hospodářství na rok 2025 
11. Smlouva s TS Bystřice nad Pernštejnem – schválení dodatku 
12. Schválení smlouvy o poskytování služeb s firmou Vodárenskou akciovou společností, a.s. na roky 

2025 a 2026 
13. Schválení ceny vodného a stočného pro rok 2025 – kalkulace 
14. Různé 
15. Závěr 

1) Zahájení 

Zasedání  Zastupitelstva  obce  Dlouhé  (dále  též  jako  „zastupitelstvo“)  bylo  zahájeno  v 18.00  hodin 
starostkou obce Jaroslavou Hlavatou, která  konstatovala, že zasedání bylo řádně svoláno. Informace podle 
§93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce (i elektronické) zveřejněna v souladu se zákonem po dobu 
nejméně 7 dní, a to od 5. 12. 2024 do 13. 12. 2024. Zastupitelé obdrželi pozvánku a materiály e-mailem, 
všichni přijetí potvrdili. Zastupitelstvo je usnášení schopné, přítomna nadpoloviční většina zastupitelů. 
Starostka seznámila s programem jednání, který zastupitelé obdrželi a dotázala se, zda chce někdo program 
doplnit. Nikdo nepožádal o doplnění a navržený program byl schválen. Vedením dalšího průběhu schůze 
pověřila starostka místostarostku obce (dále jen předsedající). 
Návrh usnesení č. 07/24/01 – Zastupitelstvo obce schvaluje program dnešního jednání. 
Hlasování:  8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

2) Volba ov  ěř  ovatel  ů   zápisu  
Starostka navrhla za ověřovatele zápisu Ing. Jaroslava Stupku a Josefa Tulise.
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Návrh usnesení č. 07/24/02 – Zastupitelstvo obce určuje za ověřovatele Ing. Jaroslava Stupku a Josefa 
Tulise.
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

3) Hospodaření obce a zpráva o činnosti 
Podrobný přehled hospodaření obce k 30.  11.  2024 byl promítnut projektorem a místostarostka podala  bližší  informace.  Nikdo 
nevznesl dotaz k hospodaření. Dále místostarostka podala zprávu o činnosti z minulého jednání: 
- 25.10.2024 – zprovoznění vysílače od PODA, a.s. u vodojemu
- 30.10.2024 nabylo právní moci povolení na vodovod pro parcely. Kontaktovala nás firma E-mont, ta bude realizovat el.přípojky.  
Dohodnuto, že se zástupce staví na začátku ledna a domluvíme se na společném postupu. Předběžná dohoda, že by nám položili i  
veřejné osvětlení a chráničky pro datové kabely. 
- Během října a listopadu se podařilo zrealizovat projekt Sběrného místa za OÚ – 2 lodní kontejnery a zastřešení nad nimi. 
- Na začátku listopadu proběhlo vyúčtování vodného a stočného za rok 2024
- 6.11.2024 podaná žádost o platbu na MMR na projekt za Bílou stuhu – dotace 600 000,- Kč obdržena na účet
- 7.11.2024 podáno Závěrečné vyúčtování na Kraj z POV (traktůrek STARJET)
- v říjnu a v listopadu vyúčtovány dotace na volby a přeplatky vráceny na účet kraje
- 25.11. 2024 dovezli kontejner na textil – dohodnuto, že bychom chtěli náhradní klíč, pro případ problémů.
- 3.12.2024 – schůzka s dopravní policií ohledně zrcadla u č.p. 19. Dle jejich vyjádření jsou zde rozhledové poměry velice dobré.  
Řešili by to případně pouze vodorovným značením. Musí se zpracovat projekt, který jde k  nim na schválení a pak na schválení na 
odbor dopravy do NMNM. Do křižovatky by se mělo najíždět kolmo a pak teprve odbočovat. Zastupitelé souhlasí. Diskutováno, že 
tam vadí spíš auta, promluvit s vlastníky domů, aby v křižovatce nestávaly auta. Výzva do obecníku ohledně parkování na místních 
komunikacích zejména v zimním obdobím a doporučení, aby si každý řešil v rámci svých pozemků. Zastupitelé si nemyslí, že by 
vodorovné značení pomohlo situaci vyřešit. Dotaz, proč od domu č.p. 19 couvají, proč nevyjíždí popředu. Předsedající informovala, 
že asi nemají na dvoře místo… Dohodnuto zjistit, kolik by stálo zpracování projektu a vyznačení na silnici.
- 3.12.2024 schůzka na odboru územního plánování ohledně urgence zastavěného území obce. Dle stanoviska z Kraje bylo zamítnuto 
rozšíření o návrhové plochy. Do zastavěného území se dostanou pouze pozemky, které byly zastavěny od roku 1966 doposud – nic  
navíc. Nové plochy musí být řešeny až územním plánem. Navíc se pozemky kolem obce nacházejí v  bonitě 1 a 2, což je problém při 
povolování a bude i při povolování s územním plánem. Doporučeno oslovit vlastníky, kde by byl zájem v blízké době stavět, aby si 
podali žádost o přebonitování. V lednu uděláme schůzku s projektanty územního plánu, kteří by měli už vědět stanovisko z Kraje 
k pozemkům navrhnutým k zastavění a ti by měli doporučit, o které pozemky požádat. Vlastníkům bychom pomohli žádost vyplnit a  
zprostředkovali bychom předání na pozemkový úřad.
- vypracován GP na oddělení pozemků na odkup pozemků od  anonymizovat a  anonymizovat. Ke kupní smlouvě je pro vklad 
nutný souhlas stavebního úřadu s dělením pozemků. Bohužel se tento proces novým stavebním zákonem zkomplikoval. Musí být 
řešeno veřejnou vyhláškou na 30 dnů. K odkupu dle schválení tedy dojde až na začátku roku 2025.
- připomínáno vyklizení domu č.p. 81 (ve smlouvě je do konce roku) – koupeno uhlí na temperování v  zimním období – pracovník 
obce proškolen. Nabídka anonymizovat, že by zastupitelé pomohli s vyklízením, pokud by chtěli. Znovu se nabídnout. 
- osloven Ing.  anonymizovat, který pracuje na projektu rekonstrukce hasičské zbrojnice, po urgenci slíbil do konce ledna 2025 
předložit k odsouhlasení.
- 4.11.2024 projednával městys Bobrová žádost z Kraje, zda by převzal na jejich katastru silnici z Dlouhého do Bobrové, případně 
zda by byli ochotni se spolupodílet na opravě. Městys Bobrová schválil společný postup s obcí Dlouhé (byli by předběžně ochotní jít 
i do spolufinancování, přebírat do vlastnictví nechtějí). Po novém roce zkusíme vyvolat další jednání.
- během podzimu postaveny oplocenky v lese, bude podaná žádost o dotaci na hopodaření v lese. Pracovníci obce natřeli stromky 
mimo oplocenky.
- zakoupen motorový fukar na listí v hodnotě cca 15 tis. Kč, funguje i na sníh
Návrh  usnesení  č.  07/24/03a  –  Zastupitelstvo  obce  bere  na  vědomí  hospodaření  obce  a  zprávu  o 
činnosti.  
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

Návrh usnesení č.  07/24/03b – Zastupitelstvo obce rozhodlo zjistit finanční rozvahu pro vodorovné 
značení u č.p. 19, následně bude rozhodnuto, zda objednat. 
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

4)   Informace z jednání Mikroregionu Novoměstsko  
Členská schůze proběhla 3.12.2024. 
- Informace MěÚ NMNM – odbor územního plánování, projednání územně analytické podklady.
- Zprávy z MAS Zubří země – pro příští rok otevřené žádosti do oprav lesních a polních cest, pro podnikatele a v září 
základní služby a obnova obcí – na menší akce cca do 0,5 mil. Kč. 
- Nabídka na elektronické úřední desky – tzv. kiosky – zatím drahé – cca 400 tis. Kč. 
- Projekt na odpadové hospodářství přes Mikroregion je zrealizován, podaná žádost o platbu, pokud dotace dojde před 
koncem roku, rádi by půjčku 700 tis. Kč ještě vrátili do konce roku.
- Řešen společný nákup energií, naše obec není zapojena. 
- Schváleny smlouvy na údržbu tratí v zimním období, naše obec není zapojena. Neplatíme spolupodíl.
- Schválen rozpočet na příští rok. 
Usnesení č. 07/24/04 – Zastupitelstvo obce Dlouhé bere na vědomí informace z jednání Mikroregionu. 
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5)   Rozpočtové provizorium na rok 2025   
Předsedající  seznámila  s návrhem  rozpočtového  provizoria  na  rok  2025,  do  doby,  než  bude  schválen 
rozpočet obce (předpokládá se v únoru 2025). Ze zdravotních a časových důvodů místostarostky nemohlo 
dojít k přípravě a schválení rozpočtu na konci roku. Schváleno všemi přítomnými bez připomínek.   
Návrh usnesení  č.  07/24/05  -  Zastupitelstvo obce  schvaluje  Pravidla rozpočtového provizoria obce 
Dlouhé na rok 2025 v předloženém znění.
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

6)   Střednědobý výhled rozpočtu 2025 – 2029  
Z důvodu čerpání úvěru v letošním roce a v souladu se zákonem 250/2000 Sb. zpracovala místostarostka 
nový střednědobý výhled rozpočtu,  kde  je  vidět  zapojení  splácení  úvěru.  Návrh střednědobého výhledu 
rozpočtu byl  zveřejněn na úřední  desce  obce od 19.  11.  2024 (dle  zákona  musí  být  min.  15 dnů před 
projednáváním). Dle doporučení by měl být do konce roku 2024 schválen i rozpočet obce na rok 2025, ale 
jak bylo uvedeno výše, ze zdravotních a časových důvodu místostarostky nebylo možné ho připravit. 
Usnesení č. 07/24/06 – Zastupitelstvo obce schvaluje střednědobý výhled rozpočtu na roky2025 – 2029 
v předloženém znění.  
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

7)   Rozpočtové opatření 8/2024 a 9/2024   
Místostarostka seznámila s provedeným rozpočtovým opatřením č. 8/2024, které schválila starostka 30.11. 
2024 a s návrhem rozpočtového opatření č. 9/2024. Schváleno bez připomínek.    
Návrh usnesení č. 07/24/07 –Zastupitelstvo obce Dlouhé bere na vědomí rozpočtové opatření č. 8/2024 
a schvaluje rozpočtové opatření č. 9/2024.
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

8)   Schválení členů inventarizační komise   
Předsedající navrhla členy inventarizační komise pro inventarizaci majetku obce za rok 2024 a to ve složení 
Musilová Ludmila (předseda), Hlavatá Jaroslava (starostka), Krejsek Jan (člen), Tulis Josef (člen), Tulisová  
Pavlína (místostarostka a účetní).  Dohodnuto, že komise může pracovat ve tříčlenném složení na dílčích  
inventurách. Schváleno. 
Návrh usnesení  č.  07/24/08  -  Zastupitelstvo  obce  schvaluje  členy  inventarizační  komise  ve  složení 
Musilová  Ludmila,  Hlavatá  Jaroslava,  Krejsek  Jan,  Tulis  Josef,  Tulisová  Pavlína.  Na  dílčích 
inventurách může komise pracovat v tříčlenném složení. 
Hlasování:  8  pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno.

9)   Schválení Obecně závazné vyhlášky o stanovení obecního systému odpadového hospodářství od   
2025 – textil 
Předsedající  seznámila  zastupitele  s návrhem  vyhlášky  o  stanovení  obecního  systému  odpadového 
hospodářství.  Návrh byl  zpracován podle vzoru MV a vycházela z nyní platné OZV 1/2019  o stanovení 
systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů a nakládání  
se stavebním odpadem na území obce Dlouhé – upřesněny sběrné nádoby a sběr textilu. 
Bez připomínek. Schváleno
Usnesení  č.  07/24/09  –  Zastupitelstvo  obce  schvaluje  Obecně  závaznou  vyhlášku  obce  Dlouhé  o 
stanovení obecního systému odpadového hospodářství účinnou od 1.1.2025.    
Hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

10)   Schválení výše místního poplatku za obecní systém odpadového hospodářství na rok 2025   
Starostka s místostarostkou navrhují ponechat pro rok 2025 místní poplatek na stávající výši.  Zastupitelé 
obdrželi v materiálech tabulku se statistikou odpadů a výdajů za odpady za roky 2010 – 10/2024 a odhad do 
konce roku. Technické služby pro příští rok nezdražují službu za svoz odpadů. Zvyšuje se o 1,- Kč svoz 1 ks 
pytle s plasty z 15,- Kč na 16,- Kč a Bukov zvedá skládkovné o 50,- Kč/tunu. Zdražovalo se v roce 2023 ze 
480,- Kč na 550,- Kč a vyhláška se měnila loni vzhledem ke změně zákona o odpadech. V  listopadu byl 
překročen  limit  pro  sníženou  sazbu  skládkování  170  kg/osobu  s trvalým  pobytem  a  rok.  Žádný  jiný 
protinávrh nebyl. Zastupitelé souhlasili.  
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Návrh  usnesení  č.  07/24/10  -  Zastupitelstvo  obce  schvaluje  pro  rok  2025  ponechat  výši  místního 
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství na částce 550,- Kč. OZV se nemění.   
Hlasování:   8 pro, 1 proti, 0 se zdržel – schváleno.

11) Smlouva s TS Bystřice nad Pernštejnem – schválení dodatku 
Jak uvedeno výše, TS Bystřice n.P. pro rok 2025 nezvyšují cenu za svoz. Změny viz bod 10. Zastupitelé bez  
připomínek. Schváleno. 
Návrh usnesení  č.  07/24/11 -  Zastupitelstvo  obce  schvaluje  uzavření  Přílohy č.  16  Smlouvy o dílo 
č. 10/2010.   
Hlasování:   8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno.

12)   Schválení smlouvy o poskytování služeb s firmou Vodárenskou akciovou společností, a.s. na roky   
2025 a 2026 
Materiály k tomuto bobu včetně návrhu smlouvy obdrželi zastupitelé e-mailem. Jedná se o změnu z provozovatelské 
smlouvy  na  Smlouvu  o  poskytování  služeb.  Změnou  zanikne  –  bude  zrušeno  rozhodnutí  Kraje  Vysočina  na 
provozovatele vodovodu VAS a.s.,  tím se stane Obec Dlouhé, VAS a.s.  poskytne Odborného zástupce pro vydání 
Rozhodnutí  Krajem Vysočina  na Obec  Dlouhé.  Firma VAS a.s.  poslala  návrh  smlouvy a  cenový návrh.  Největší  
navýšení  –  vyznačeno  žlutě  v cenové  nabídce  -  je  v oblasti  rozborů  pitné  vody  včetně  změny  legislativy  v roce 
2024, dále z důvodu činností na nové ÚV - dohled technologa a jmenování odborného zástupce pro Kraj Vysočina:
Rozšíření rozborů vody o úpravnu vody + změna legislativy v roce 2024 v oblasti vzorkování pitné vody – nebylo 
započítáno do kalkulace ceny v roce 2022 pro roky 2022 - 2024 – cca navýšení o více jak 23 tis

1. Související dohled technologa o monitoring dat z řídícího systému – cca navýšení o 12 tis
2. Stanovení odborného zástupce provozovatele vodovodu Dlouhé navýšení o 5 tis v běžném roce

Ostatní vlivy inflačního charakteru byly za poslední 3 roky více jak o 20 % vlivem energetické krize.
 V cenovém návrhu nám vyznačili modrým podsvícením činnosti, které bychom si měly jako obec hlídat nebo zadat u  
nich– vyjádření k ochranným pásmům řadů, vodního zdroje a objektům na vodovodu, aby v těchto pásmech nevznikaly 
stavby, výsadba stromů, navýšení terénu či v OP vodních zdrojů se nerealizovaly nepovolené činnosti. Tyto stanoviska, 
lze realizovat,  pokud je geodetické zaměření všech objektů, řadů a OP zdrojů zpracováno a udržováno v aktuálním 
stavu. Zaměření mají, dodáno nyní zaměření nového vrtu a připojení na vodojem. Ochranné pásmo mají také poslané. 
Nová cena za služby v roce 2025 ....................146 633,- Kč bez DPH (navíc je zde 1 500,- Kč za vyřízení změny 
rozhodnutí o provozovateli na Krajském úřadě).
V roce 2026 bychom měli platit 145 133,- Kč bez DPH. V letech 2022,2023,2024 jsme platili 99 945,- Kč bez DPH. Je  
to velký nárůst, ale asi s tím nic moc neuděláme (zvýšila se četnost rozborů, mzdy i služby šly díky inflaci nahoru....). 
Cenová nabídka konzultována s panem  anonymizovat.  Shodli  jsme se,  že jediné,  co bychom mohli  vyškrtnout byl 
dálkový monitorink, který vidíme na počítači nyní i my. Změnu firmy bychom zatím neřešili, pracovníci VASky už náš  
vodovod znají a ceny za rozbory budou obdobné. Velká možnost změny firmy není.  
Upravený návrh po vypuštění dálkového monitoringu a vyhodnocení obdrželi zastupitelé s pozvánkou. Cena po snížení 
je 134 170,- Kč bez DPH pro rok 2025 a 132 670,- Kč. Na provozovatelské smlouvy přechází VAS a.s. od loňského 
roku i u jiných obcí – Sněžné, Rudolec, Moravec, Pikárec, Unčín….
Návrh usnesení č. 07/24/12 - Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření Smlouvy o poskytování služeb č. 
09/24/PS/1788 s VODÁRENSKOU AKCIOVOU SPOLEČNOSTÍ, a.s. na roky 2025 a 2026 v upravené 
verzi.   
Hlasování:   8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno.

13)   Schválení ceny vodného a stočného pro rok 2025 – kalkulace   
Zastupitelé obdrželi s materiály kalkulaci vodného a stočného pro rok 2025. Předsedající navrhuje pro příští  
rok ponechat  ceny beze změny.  Legislativa  se stále zpřísňuje.  Kalkulace se  posílají  jak na ministerstvo 
zemědělství,  tak  i  na  ministerstvo  financí.  Složité  výpočty,  nemají  shodné  tiskopisy.  Po  krátké  diskusi  
zastupitelé  jednohlasně  odsouhlasili  ponechat  pro  příští  rok  částku  pro  vodné  a  stočné  na  stávajících 
částkách. Pro obec Račice dle kalkulace. Pro občany by plně obnovující cena byla 63,81 Kč, to je včetně 
odpisů a tvorby fondu obnovy ve vypočtené výši.  
Návrh usnesení č. 07/24/13 -  Zastupitelstvo obce schvaluje ceník vodného a stočného pro rok 2025 – 
vodné  30,-  Kč/m3  +  220,-  Kč  na  odběrné  místo  (vodoměr),  stočné  paušální  roční  poplatek  na 
nemovitost připojenou na jednotnou kanalizaci 110,- Kč. Ceny jsou včetně DPH 12 %.  Předaná voda 
pro obec Račice dle kalkulace v částce 39,- Kč bez DPH.
Hlasování:  8 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno

14) Různé
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a) Předsedající informovala, že v materiálech zastupitelé měli ještě sdělení 295/2024 od Ministerstva vnitra, 
kterým se mění základna pro výpočet odměn členů zastupitelstev a metodiku MV pro seznámení, aby se  
mohli připomenout novou metodiku pro odměňování, která byla zavedena nově od roku 2024. U uvolněné  
starostky je zákonný nárok – pro rok 2025 navýšení odměny o 2 868,- Kč. Jiří Hubl navrhl navýšit odměnu i 
u neuvolněné starostky o 2 000,- Kč. Proběhla diskuse o výši. Hlasování proběhlo o částce 2 000,- Kč.  
Návrh  usnesení  č.  07/24/14a  –  Zastupitelstvo  obce  bere  na  vědomí  zvýšení  odměny  uvolněné 
místostarostky a neuvolněné starostce schvaluje od 1. ledna 2025 odměnu ve výši 19 000,- Kč měsíčně. 
Hlasování:  7 pro, 0 proti, 1 se zdržel – schváleno

b) Poděkování od anonymizovat za zapůjčení kulturního domu pro akci farnosti Bobrová – Manželské večery. 
Ocenil jak cenu nájmu, tak vybavení KD včetně nového ozvučení a projektoru s plátnem.  

15) Závěr
Předsedající poděkovala všem zastupitelům za celoroční pomoc a práci pro obec v roce 2024 a ukončila 
jednání ve 20.20 hod.

Zápis byl vyhotoven dne: 13. 12. 2024
Zapsal: Tulisová Pavlína    ….………………….…………

Ověřovatelé zápisu:       Ing. Stupka Jaroslav ……………………….………..

      Tulis Josef     ……………………………..….

Hlavatá Jaroslava, starostka obce………………………….
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